
PROTOKÓŁ NR 28/2016 

Z OBRAD  XXVIII SESJI RADY GMINY SOCHACZEW 

ODBYTYCH W DNIU 27 KWIETNIA 2016 ROKU 

 

W obradach udział wzięli :  

- radni zgodnie z załączoną listą obecności  

- sołtysi zgodnie z załączona lista obecności  

- Wójt Gminy Pan Mirosław Orliński  

- Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Kowalczyk  

 

Porządek obrad : 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad  

3. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy  

4. Podjęcie uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 

społecznej  

5. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu Sochaczewskiego zadania 

zarządzania drogami powiatowymi w granicach administracyjnych Gminy Sochaczew 

w zakresie obejmującym przystanki komunikacyjne. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia od Województwa Mazowieckiego zadania 

zarządzania drogami wojewódzkimi w granicach administracyjnych gminy Sochaczew 

w zakresie obejmującym przystanki komunikacyjne . 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/79/2015 Rady Gminy 

Sochaczew z dnia 28 października 2015 roku w sprawie opłaty targowej  

8.  Podjęcie uchwały w sprawie korzystania z herbu gminy Sochaczew 

9. Podjęcie uchwały w sprawie intencji przygotowania , aplikowania o środki zewnętrzne 

i realizacji przez Gminę Sochaczew projektu „ Odnawialne Źródła Energii w gminach 

: Sochaczew, Nowa Sucha , Rybno , Teresin „ oraz intencji Gminy Sochaczew do 

Partnerstwa dla wspólnego przygotowania , aplikowania i realizacji projektu . 

10. Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji rady Gminy Sochaczew  

11. Sprawy różne 

12. Zakończenie obrad XXVIII Sesji Rady Gminy Sochaczew 

 

AD. 1 

Obrady XXVIII Sesji Rady Gminy Sochaczew otworzył Przewodniczący Rady Gminy 

Sochaczew o godz. 10.00  

W obradach wzięło udział 15 radnych , co stanowi quorum 
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AD. 2 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński przedstawił porządek obrad XXVIII 

Sesji rady Gminy Sochaczew i zaproponował wprowadzenie dodatkowego punktu 

dotyczącego przystąpienia do realizacji projektu „ Odnawialne Źródła Energii w gminach : 

Sochaczew , Nowa Sucha , Rybno , Teresin „ 

- porządek obrad przyjęto jednogłośnie  

 

Pan Przewodniczący Rady Gminy pozwolił Panu Dmochowi i Pani Kobiereckiej na złożenie 

oświadczeń  w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy  

 

Pan Dmoch oświadczył ,że rezygnuje z wniosku o zmianę przeznaczenia terenu , bo teren o 

który występował powinien być terenem rolnym , bo są tam ziemie o klasie II i III . Takie 

oświadczenie złożył również w imieniu Pani Masłowskiej 

 

Pani Kobierecka oświadczyła , że wycofuje wniosek o zmianę przeznaczenia terenu w 

Kożuszkach Parcel , bo w projekcie zmiany planu zagospodarowania przestrzennego 

funkcjonowanie schroniska zostało zapisane do roku 2020 . 

 

Pan Przewodniczący Rady Gminy zaproponował Pani Kobiereckiej uczestniczenie w 

posiedzeniu komisji za dwa tygodnie , na którym radni zapoznają się z dokumentacją , którą 

ma Pani Kobierecka . 

 

AD. 3 

Pan Przewodniczący poprosił Panią Justynę Matusiak o przedstawienie projektu uchwały w 

sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy  

 

Po zapoznaniu się z projektem uchwały o udzielenie głosu poprosiła Pani Ryta Nagłowska i 

zgłosiła wniosek o odłożenie głosowania  nad przedstawionym projektem uchwały do 

następnej sesji gdyż nie ma Pani Skarbnik , a zmiany w budżecie zostały omówione na 

komisji pobieżnie , a dzisiaj zostało to przedstawione bardzo szczegółowo  

 

Pani Matusiak wyjaśniła , że do zmian przedstawionych tydzień temu doszły tylko 3 punkty  
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Pani Offerczak-Ciura zaproponowała ogłoszenie przerwy , aby rada mogła się zapoznać z 

tymi zmianami i wtedy zostanie podjęta decyzja   w sprawie przegłosowania projektu 

uchwały dotyczącej zmian w budżecie gminy  

Pan Przewodniczący Rady  Gminy zaproponował odłożenie głosowania w sprawie uchwały 

dotyczącej zmian w budżecie gminy  na koniec sesji po przerwie na której radni zapoznają się 

ze zmianami  

 

AD. 4 

Przewodniczący  Rady Gminy poprosił Pania Grażynę Tyde – Kierownika GOPS o 

przedstawienie projektu uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z 

pomocy społecznej 

 

Po zapoznaniu się z projektem uchwały radni przystąpili do głosowania  

 

- w głosowaniu wzięło udział 14 radnych  

- za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych  

 

WNIOSEK 

Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXVIII/112/2016 w sprawie 

zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej  

 

AD. 5 

Projekt uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu Sochaczewskiego zadania zarzadzania 

drogami powiatowymi w granicach administracyjnych Gminy Sochaczew w zakresie 

obejmującym przystanki komunikacyjne przedstawiła Pani Szlaga Iwona  

 

- w głosowaniu na przedstawionym projektem uchwały wzięło udział 14 radnych  

- za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych  

 

WNIOSEK 

Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXVIII/113/2016 w sprawie 

przejęcia od Powiatu Sochaczewskiego zadania zarządzania drogami powiatowymi w 

granicach administracyjnych gminy Sochaczew w zakresie obejmującym przystanki 

komunikacyjne 
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AD. 6 

Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Szlagę o przedstawienie  projektu uchwały 

w sprawie przejęcia od województwa Mazowieckiego zarządzania drogami wojewódzkimi w 

granicach administracyjnych Gminy Sochaczew w zakresie obejmującym przystanki 

komunikacyjne  

- w głosowaniu wzięło udział 14 radnych  

- za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych  

 

WNIOSEK  

Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXVIII/114/2016 w sprawie 

przejęcia od Województwa Mazowieckiego zadania zarządzania drogami wojewódzkimi 

w granicach administracyjnych Gminy Sochaczew w zakresie obejmującym przystanki 

komunikacyjne  

 

AD. 7 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej opłaty targowej  przedstawiła Pani 

Sekretarz Gminy Elżbieta Kowalczyk  

Pani Sekretarz wyjaśniła , że od 15 maja  2016 roku zmienia się dzierżawca parkingu w 

Żelazowej Woli , w związku z tym zmienia się inkasent zbierający opłatę targową  

- w głosowaniu wzięło udział 14 radnych  

- za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych 

 

WNIOSEK 

Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXVIII/115/2016 w sprawie 

zmiany uchwały Nr XIX/79/2015 Rady Gminy Sochaczew z dnia 28 października 

2015roku  w sprawie opłaty targowej  

 

AD. 9 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński  poprosił Pana Krupę Dariusza o 

przedstawienie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do projektu „ Odnawialne źródła 

energii w gminach : Sochaczew, Nowa Sucha , Rybno, Teresin „ 

 

Pan Krupa wyjaśnił , że w dniu 26 kwietnia 2016 roku odbyło się spotkanie partnerskie gmin 

biorących udział w projekcie i z tego spotkania zostanie przygotowany materiał do prasy .  
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W projekcie umieszczono także możliwość uzyskania dofinansowania na wymianę piecy 

węglowych na piece na PELT 

Pan Dariusz Krupa poinformował , że od 9 maja 2016 roku będzie można składać wnioski na 

montaż urządzeń wotofolfganicznych , pomp ciepła i wymianę piecy . 

 

Pani Offerczak – Ciura stwierdziła , że projekt jest bardzo ciekawy i sama jest nim 

zainteresowana , odpowiedzialność koordynatora projektu jest duża i ma nadzieję ,że Pan 

krupa zabezpieczył sobie pomoc .  Poprosiła o zapoznanie mieszkańców z ofertą .  

 

Pan Dariusz Krupa wyjaśnił , że ma doświadczenie w pozyskiwaniu środków , ale konieczna 

jest pomoc firmy , która sprawdzi  techniczne możliwości  zrealizowania wniosku. 

 

Pani Agnieszka Offerczak-Ciura zapytała , Pana Krupę , czy mógłby przybliżyć ile 

gospodarstw zainteresowanych jest skorzystaniem z wniosku i czy np. z Teresina są jakieś 

dane  

Pan Krupa poinformował , że są dwie listy  : główna i rezerwowa ,   118 gospodarstw 

zainteresowanych jest założeniem urządzeń wotofolfganicznych , z tego 40 gospodarstw 

zainteresowanych jest pompami ciepła , poza tym są też osoby zainteresowane piecami na 

PELT . W Teresinie odbyło się dopiero pierwsze spotkanie na którym było 30 osób , w Nowej 

Suchej zainteresowanych jest 80 gospodarstw 

Pani Offerczak  poprosiła o poinformowanie mieszkańców o montażu piecy  na PELT , bo 

być może będą osoby zainteresowane tylko wymianą piecy  

Pan Krupa poinformował , że przygotowany jest materiał do prasy , gdzie będą podane koszty 

szacunkowe   

 

Pan Przewodniczący poprosił radnych o przystąpienie do głosowania  

- w głosowaniu wzięło udział 14 radnych  

- za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych  

 

WNIOSEK 

Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr XXVIII/117/2016 w sprawie 

intencji przygotowania , aplikowania o środki zewnętrzne i realizacji przez Gminę 

Sochaczew projektu „ Odnawialne źródła energii w gminach : Sochaczew , Nowa Sucha 

, Rybno , Teresin  „ oraz intencji Gminy Sochaczew do partnerstwa dla wspólnego 

przygotowania , aplikowania i realizacji projektu . 
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AD. 8 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński poprosił Panią Sekretarz o 

przedstawienie  projektu uchwały w sprawie korzystania z herbu gminy  

 

Pani Sekretarz przedstawiła projekt uchwały i wyjaśniła , że do Gminy Sochaczew wystąpiło 

Stowarzyszenie z prośbą o wyrażenie zgody na umieszczenie herbu gminy na sztandarze , 

który będzie ufundowany dla 38 Dywizjonu OP stacjonującego w Bielicach  

 

- w głosowaniu wzięło udział 14 radnych  

- za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych  

 

WNIOSEK  

Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXVIII/116/2016 w sprawie 

wyrażenia zgody na korzystanie z herbu gminy  

 

AD. 10 

Protokół z obrad XXVI Sesji Rady Gminy Sochaczew przyjęto jednogłośnie  

 

AD. 11 

Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych o przejście na sale Nr 23 i  omówienie 

zmian w budżecie gminy  w celu podjęcia decyzji o głosowaniu w sprawie zmian w budżecie 

gminy  

 

W sprawach różnych głos zabrali : 

Pani Hanna Górecka z Lubiejewa poprosiła o wyznaczenie granic cmentarza , o interwencję 

w sprawie uporządkowania działki należącej do Pana Felczaka, o wyremontowanie poboczy 

drogi Lubiejew-Władysławów – Kąty  . Pani Górecka zaproponowała , aby wrócic do starego 

systemu , który działał wcześniej i straż pożarna chodziła i sprawdzała porządki i wypisywała 

mandaty . 

 

Pan Siejka Tadeusz zapytał , czy prowadzone są rozmowy na temat przywrócenia kursowania 

autobusów MZK .  

Pan Siejka zwrócił również uwagę na problem zachwaszczenia działek w Żukowie  
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Pani Błażejewska Ewa z Kaźmierowa podziękowała za wykonanie oświetlenia na 

Kaźmierowie pomimo tego , że trzy osoby nie zgodziły się na postawienie słupa do 

zamontowania oświetlenia , zaproponowała , że może porozmawiać z właścicielem działki na 

Kaźmierowie ,  który mieszka w Chodakowie , aby umożliwił  postawienie słupa 

oświetleniowego . 

Pan Jan Wojda zaproponował , aby osobom , które nie dbają o swoje działki narzucić wyższy 

podatek , bo sa takie osoby , które na swoje działki nie zaglądali od kilkunastu lat .  

Pan Przewodniczący Rady Gminy  stwierdził , że sprawę zachwaszczenia działek powinno 

skierować się jako apelacje do sejmu , aby zmienili prawo i aby była możliwość stosowania 

kar , czy wyższych podatków  

 

Pani Antuszewicz podziękowała za plac zabaw i poprosiła o jeszcze jedną ławeczkę , bo za 

mało jest miejsc do zabawy , bo przychodzi dużo dzieci . 

Pan Nagłowski Tomasz zapytał się czy  na swoich wizytówkach , czy ulotkach 

informacyjnych mógłby umieścić herb gminy , bo byłby to rodzaj promocji gminy . 

 

Wójt Gminy Pan Mirosław Orliński udzielił odpowiedzi : 

W sprawie cmentarza w Lubiejewie , to zostanie opracowana koncepcja jak ten cmentarz ma 

wyglądać , bo typowo wyglądający cmentarz , to taki jak w Bielicach lub Orłach Cesin .W 

Lubiejewie pochowanych jest sporo żołnierzy , którzy polegli w walkach .  

Odnośnie zachwaszczenia działek , to jedynym sposobem jest dotarcie do właścicieli i 

poproszenie ich o uporządkowanie , bo my nie możemy wchodzić na prywatny teren i kosić . 

Pobocza drogi Lubiejew – Kąty będą porządkowane  

Odnośnie kursowania autobusów , to umowa z PKS podpisana jest do końca 2016 roku . Jeśli 

MZK zaproponuje na przyszły rok ciekawe rozwiązania , to nic nie stoi na przeszkodzie , aby 

korzystać z usług MZk , z tym , że musieliby przejąć do obsługi wszystkie nasze trasy . Do 

MZK w ubiegłym roku dopłacaliśmy 5 zł. za 1 km. , a w tym roku do PKS dopłacamy po 

2,31 zł do 1 km.   

 

Pan Przewodniczący Rady Gminy  stwierdził , że prośby o przywrócenie kursowania linii 

MZK sa pod wpływem oddziaływań MZK , bo stracili czterdzieści parę tysięcy miesięcznie , 

poza tym bilety w PKS są tańsze i mieszkańcy miasta jeżdżą gminnymi liniami  

Pani Wódka Jadwiga stwierdziła , że jeździ autobusami PKS , które kursują przez Żuków i 

autobusy  są wygodne kierowcy są mili , a kursów jest dużo . 

Pan Sławomir Zieliński stwierdził , że jest to zmowa części mieszkańców z Żukowa , którzy 

nie są zadowoleni z kursowania autobusów PKS  
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AD. 3  

Pan Przewodniczący zapytał radnych , czy będzie głosowana uchwała w sprawie zmian w 

budżecie gminy  

Radni zdecydowali o przegłosowaniu uchwały  

Pani Matusiak Justyna przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy  

 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych  

- za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych  

 

WNIOSEK  

Rada Gminy Sochaczew podjęła uchwałę Nr XXVIII / 118/2016 w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie gminy  

 

AD. 12 

Obrady XXVIII Sesji Rady Gminy Sochaczew zakończono o godz. 12.30 

 

 

Protokółowała                                                                      PRZEWODNICZĄCY 

Wiesława Dałkiewicz                                                     RADY GMINY SOCHACZEW 

                                                                                                Czesław Ćwikliński  


